
 ילחשה ענת שהא תאדר משנכנס  ב"ה.

 במגילת אסתר הערות
 (כ"ק אדמו"ר , וכפי שקראו בביהמ"ד)לפי חומש תורה תמימה

 
לוקה קורן, שהוא אמנם מאוד נוח וקריא, אבל הוצ'  קוראים-במיוחד צריך לשים לב לכך, כשמכינים בתיקון

כַי)כגון שהדפיסו  ממנהג בית חיינושינויים מהמקובל ובפרט בהרבה   .קמץ ועוד הרבה(-בחטף מָרְדֳֻּ

 

לִילֵי  א, ו: ד הראשון, וקוראים אותו במלעיל "ללמ אחור נסוג הטעם –גְֻ

 ד הראשון[."]=ההטעמה על הלמ

 

שׁ – הצדי"ק בשבא-נע )בגלל המתג ברי"ש(  הַט-וָשֵׁ שם: עַל רִצְפַת בַֻ

תוהפ"א רפה. אם קוראים  משתנה המשמעות לגחלת!  - רִצְפַֻ  
 

כל מקום שנזכר בתנ"ך רצפה במשמעות זו היא רפה כמו "ויכרעו אפים ארצה על הָרִצְפָה" )דה"ב קור: מ      
ראה קונקורדנצי' ערך רצפה. -ז, ג( ורצפּה בפּ"א היא גחלת כמו "ובידו רִצְפָּה" )ישעי' ו, ו(   

 

זו הפעם היחידה במגילה ש"באה" במלעיל  – בָאָה-לְפָנָיו וְלאֹ א, יז:

 )ב, יד( ל הבי"ת[, ופירושו "הגיעה", משא"כ בשאר מקומות כמו]=הטעם ע

עֶרֶב הִיא וצריך  הוא במלרע ]=הטעם על האל"ף[ ופרושו "מגיעה" בָאָה בָֻ

 להיזהר בזה!
 

, ו ועוד. כט צארש"י וימקור:        

 

כַי – הדל"ת בשבא-נע ולא בחטף-קמץ, וכן בכולם. מוֹ מָרְדְֻ  ב, ה: וֻשְׁ

 

ים – הדלי"ת בפתח לא בקמץ. שִׁ דַת הַ נָֻ  ב, יב: כְֻ

 

ם – הרי"ש בשבא-נע ולא בחטף קמץ.  ב, יד: וְנִקְרְאָה בְשֵׁ

 

אֵהוֻ  – השי"ן דגושה ובשבא נע. אחרת זה עלול להישמע וַיְנַסֵהוֻ . ְ  ג, א: וַיְנַש ֻ

 

עְתֻוֹ  – העי"ן בשבא-נח לא בחטף-פתח.  ג, י )וכן ח, ב(: אֶת-טַבַֻ

 

לֶךְ – "ונחתם" בפתח ולא בקמץ. עַת הַמֶֻ טַ בַֻ ם בְֻ  ג, יב: וְנֶחְתַֻ

 

ן נָבוֹכָה – "שושן" בפתח ולא בקמץ.  ג, טו: וְהָעִיר שׁוֻשַׁ

 

קוֹל – "לשקול" בקטן ולא בתלישה-גדולה. ר אָמַר הָמָן לִשְׁ  ד, ז: אֲשֶׁ

 



ן – התי"ו בפתח ולא בקמץ. ר-נִתַֻ  ד, ח: אֲשֶׁ

 

רְבִיט הַזָֻהָב וְחָיָה – "וחיה" במלרע ]=הטעם על היו"ד[  ד, יא: אֶת-שַׁ

 ופירושו "והוא יחיה" ואם קוראים במלעיל ]=על החי"ת[ פירושו "והיא חיה". 

 

כָי – "למרדכי" בקמץ לא בפתח.  ידוֻ לְמָרְדְֻ  ד, יב: וַיַֻגִֻ

 

לְכוֻת – העי"ן בפתח )ולא בשבא כבשפה המדוברת:  עַתְֻ לַמַֻ ד, יד: הִגַֻ

עְתְֻ  הפתח(.אלא צריך להשמיע  הִגַֻ  

 

ה – הה"א גנובה ובמפיק, ויש לקרוא  ים אַמָֻ ִ בֹהַֻ  חֲמִשֻׁ ה, יד )וכן ז, ט(: גָֻ

בוֹ    )למרות שבעברית זה לא נשמע תיקני(. אַהֻ -גָֻ

 

ו, יג: וַיאֹֻמְרוֻ לֻוֹ חֲכָמָיו – "ויאמרו" במלרע ]=ההטעמה על הרי"ש[ לא 

 במלעיל.

 

אֵלָתִי – "תנתן" בקדמא "לי" במהפך, ולא  שְׁ י בִֻ תֶן לִי נַפְשִׁ נָֻ ז, ג: תִֻ

לי" במהפך.-"תנתן  

 

 ז, ו: וְהָמָן נִבְעַת – העי"ן בפתח ולא בקמץ.
 

 ז, ח: וְהָמָן נֹפֵל – "נפל" בקטן ולא ברביעי.
   

ה הָמָן –  "אשר-עשה" בירח-בן-יומו ]=נשמע בערך כמו שני  ר-עָש ָ ז, ט: אֲשֶׁ

 מונחים צמודים[ "המן" בקרני פרה ]=פזר ותלישה גדולה[.

 

ב – "נכתב" בקמץ לא בפתח. ר-נִכְתָֻ  ח, ח: כְתָב אֲשֶׁ

 

מֵחָה – "שושן" בקמץ לא בפתח. "צהלה"  ן צָהֲלָה וְשָֹ ח, טו: וְהָעִיר שׁוֻשָׁ

"ושמחה" במלעיל  (,משמעותוי )אחרת זה שינ בקמץ הה"א בפתח ולא
 ]=ההטעמה על המ"ם[. 

 

הוֻדִים – השי"ן דגושה ובשבא נע. אחרת זה עלול  אִים אֶת-הַיְֻ ְ ט, ג: מְנַש ֻ

.מְנַסִיםלהישמע   

 



ן – "ותנתן" בסגול ובמלעיל ]=ההטעמה על הנו"ן[. שׁוֻשָׁ תֶן דָת בְֻ נָֻ  ט, יד: וַתִֻ
 

ךְ . ךְ – הה"א בשבא-נח ויש לקרוא נֶה-פַֻ ר נֶהְפַֻ  ט, כב: וְהַחדֶֹשׁ אֲשֶׁ

 

ה – "את-שני" במהפך, והאל"ף בסגול לא  נֵי הַיָֻמִים הָאֵלֶֻ ט, כז: אֶת-שְׁ

 בצירי.

 

רִים – "את-אגרת" בדרגא, והאל"ף בסגול לא  רֶת הַפֺֻ ט, כט: אֶת-אִגֶֻ

 בצירי.

 
 מנהגנו: מברכין "הרב את ריבנו" הן בלילה והן ביום ודוקא בציבור. 

 
תיבות במגילה שיש בהם קמץ קוראים בהברה ספרדית, שימו לב: להלן הל    

לקטן )מלבד תיבת  (מָרדכי ,כָֻ  

יםהקורא כגון  משנה את המשמעות, גדול-ולפעמים קמץ] ה חַדַשִׁ שַׁ ים במקום שִׁ :[חדַֹשִׁ  
 

 פרק א: למָלכו, באָמרם )האל"ף(, יָפיה )יו"ד ראשונה(.
 פרק ב: הָגלה, הָגלתה, יכָניה )הכ"ף(, חָדשים )החי"ת(, באָמנה.

 פרק ג: כאָמרם.
 פרק ה: עָשרו.

 פרק ו: וישָׁ ב )השי"ן(.
 פרק ח: ותקָם )הקו"ף(.

מְעוֹ.  פרק ט: ושָׁ
 פרק י: תָקפו.

 

תיבות במגילה שיש בהם קרי וכתיב:      
 

 א, טז: מומכן – קוראים מְמוֻכָן.

אָמְרָם.  ג, ד: באמרם – קוראים כְֻ

בוֹאנָה.  ד, ד: ותבואינה – קוראים וַתָֻ

הוֻדִים.- וכן בכולם. יְֻ  ד, ח: ביהודיים – קוראים בַֻ

ד. ד וְלַהֲרֹג וֻלְאַבֵֻ  ח, יא: להרג ולאבד – קוראים לַהֲרֹג וֻלְאַבֵֻ

 ח, יג: עתודים – קוראים עֲתִידִים.

פְנֵיהֶם וְאִישׁ לאֹ-עָמַד  ט, ב: לפניהם – קוראים וְאִישׁ לאֹ-עָמַד בִֻ

.לִפְנֵיהֶם  

רָזִים.  ט, יט: הפרוזים – קוראים הַפְֻ



לוֻ .  ט, כז: קימו וקבל – קוראים וְקִבְֻ

וֵרוֹשׁ .  י, א: אחשרש – קוראים אֲחַשְׁ
 

שי', מותיקי הבעלי קריאה ’ יעקב חיים יעקובוביץיישר כח להרה"ח הר'     
 פעיה"ק צפת, שמכתביו נשאבו חלק ניכר מהערות אלו. 

 

*** 
 ב"ראליעזר  קורא הותיק הרה"ח ר'-עללוי נשמת אבי מורי הבלע

יום ועש"ק פ' פרה, י"ט  -שנים לפטירתו  מונהבמלאת שז"ל, משה יעקב 
, ומ"כ בחלקת חב"ד אשר בסמיכות לציון רבי פינחס בן יאיר, אדר ה'תש"ע

  ת.נ.צ.ב.ה.עיה"ק צפת ת"ו. 
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כולל ₪ ) 18שנה במחיר לקבלת "תשורה" ובה ההערות לקרה"ת וההפטרות דכל ה

 chabadmk@bezeqint.net  נא לכתוב ל: –משלוח( 
 


